
 
 

Lille Mølle, den 14. august 2023 
 
 
Til Voksen- og plejeudvalget, Norddjurs Kommune. 
 
 
 
Høringssvar fra pårørenderådet ved Skovstjernen  
vedr. forslag til finansiering af merforbruget på Voksen- og Plejeudvalgets område 
 
 
Tak til udvalget for muligheden for at blive hørt ang. forslaget. Vi har dog en del bekymringspunkter: 
 
 

• Besparelse på 2,2 mil i drift, samt afdrag på gammel gæld, samt effektiviseringsbidrag. 
 

• Frygt for at underminere det faglige niveau med forringelse for borgernes livskvalitet. 
 

• Er der noget galt med den strukturelle tildeling af rammebudget, siden Skovstjernen i flere år har 
leveret underskud, trods skiftende ledere? 

 
• Er der i tildeling af budget taget højde for, at flere borgere bliver ældre og dermed opholder sig på 

Skovstjernen også i dagtimerne og ligeledes dermed bliver mere plejekrævende, hvilket medfører en 
større udgift i personaledækning?  
Er der ligeledes taget højde for den stigende kompleksitet i målgruppen med deraf afledt større brug 
af personaleressourcer? 
 

• Hvad får det af betydning for borgernes trivsel og tryghed, hvis flere og mere krævende opgaver nu 
skal løses af færre hænder? 
 

• VPU 16: Med yderligere feriereduktion for borgere i botilbud (da den første reduktion fra 5 til 4 dage 
endnu ikke er vedtaget?) på 25 pct. vil man nu komme ned på 3 dages ferie, hvilket betyder, at visse 
borgere ikke kan komme på ferie, da et typisk lejemål i sommerhus/feriecenter påbegyndes kl. 16 og 
har afgang kl. 10 på afrejsedato. En del borgere er pga. deres handikap af hensyn til personalets 
arbejdsforhold nødt til at have en feriebolig udstyret med plejeseng og andre handikapfaciliteter. 
Mange borgere glæder sig meget denne éne årlige ferie og profiterer også meget heraf. 

 
 
I pårørenderådet er vi bevidste om, at Skovstjernen selvfølgelig skal gøre alt for at overholde rammebudget, 
men vi kan have en bekymring for såvel borgerne som medarbejdere, når disse besparelser udmøntes. 
 
Vi er bevidste om, at de største udgifter er personaleløn og er bekymret for, at det bliver på antallet af 
medarbejdere, vi vil se den største besparelse. 
 
 
 
Med venlig hilsen,  
På vegne af pårørenderådet ved Skovstjernen, 
 
Anni Schmidt. 
 
 


